
10 otázek pro ... Patrika Koželuhu
Mgr. Patrik Koželuha je advokát, který se věnuje zejména právu obchodních společností, transakční
a smluvní agendě a daňovému právu (včetně specializované oblasti trestního práva daňového). Od
roku 2021 je partnerem advokátní kanceláře Bříza & Trubač a dost možná jeden z nejmladších
partnerů středně velkých a velkých advokátních kanceláří u nás. Vedle advokátní praxe se věnuje též
přednáškové činnosti (zejména na témata týkající se korporátního práva, trestního práva daňového,
tax compliance a cizineckého práva) a je také členem kontrolní rady ČAK.

1. Co máte na své práci nejraději?
Skutečnost, že každý pracovní den strávím pokaždé úplně jinak. Neustále se setkávám s novými
věcmi a situacemi, které musím řešit a díky tomu mi každý den uteče strašně rychle. Také jsem rád,
že u nás v kanceláři je advokacie týmovou hrou a mohu spolupracovat s kolegy, kteří jsou pro mě
nejen  inspirativními  právníky,  ale  také  lidmi,  na  které  se  mohu spolehnout.  Jsme si  vzájemně
odbornými, ale třeba i lifestylovými vzory.

2. Kdo nebo co nejvíce ovlivnilo Váš profesní život?
Každá chyba, které jsem se při advokátní praxi dopustil. A pokud někdo tvrdí, že žádné chyby nedělá,
tak lže. Mám tu nešťastnou vlastnost, že jsem občas až úzkostlivě zodpovědný, a proto mě dříve
každá taková chyba až příliš trápila. Přehnaná zodpovědnost a sebetrápení z chyb však není pro
advokáta příliš dobrá vlastnost. Dobrý advokát musí být nejen zodpovědný, ale také musí být
rozhodný a přesvědčivý. Teď už jsem v tomto ohledu lidsky i manažersky vyspěl a každou chybu
skutečně beru jako výzvu, a i díky tomu ji pak již nikdy nezopakuji.

3. Knížka, kterou jste četl naposled?
To se asi budete divit, ale v poslední době mě začalo trápit, že jsem měl pocit, že znalostně jsem
hodně jednostranně zaměřený na právo a vše ostatní rychle zapomínám. Po inspiraci jedním z mých
kamarádů jsem si objednal učebnice dějepisu pro gymnázia a ty si začal znovu číst. Pak mám
rozečtenou nějakou knihu o běhání a vedle toho učebnici kriminalistiky, protože v rámci trestní
praxe chci například při výsleších porozumět průpravě, jakou mají vyšetřovatelé.

4. Ideální dovolená?
V létě raději hory než moře. V zimě zase raději moře než hory. Vždycky hodně běhání a chození
v přírodě. Po dlouhých výbězích nebo túrách pak vyhledat nejlepší restauraci v okolí a dát si nějaké
místní jídlo a pití a pak si odpočinout ve wellness – mám rád saunu a bazény.

5. Co byste vzkázal mladým lidem, kteří uvažují o právnické profesi?
Vzkázal bych jim, že tato práce jako každá jiná má své výhody a nevýhody. Pestrost práce, možnost
seznámení se zajímavými lidmi, společenský význam, ale také nutnost stále se učit novým věcem
(včetně nových předpisů), jistá časová nesvoboda a určitá míra trpělivosti s klienty. Hlavně bych
však mladým lidem vzkázal, ať v průběhu studií i praxe jsou vnímaví vůči tomu, co je baví a toto u
sebe rozvíjejí. Když vás něco baví, zkuste udělat něco navíc a můžete v tom být nejlepší.

6. Kdo Vás v životě – tom pracovním i soukromém – nejvíce motivuje?
Upřímně, nejsou to žádné celebrity, ani osobnosti s celospolečenským významem. Jsou to prostě mně
nejbližší osoby, které mě ovlivňují právě proto, že jsou mi blízko a jsou tak pro mě autentické.

7. Ideální způsob relaxace?
Běh, běh, běh… a PlayStation.



8. Kde se vidíte za 10 let?
Pořád jako partner v kanceláři Bříza & Trubač. Jen už budu mít zase o trochu více zkušeností a méně
lidí se bude divit, že jsem na partnera kanceláře „nějak mladý“.

9. Čím byste byl, kdybyste nebyl právníkem?
Mám rád školní prostředí a odmala jsem si představoval, že bych byl učitelem. Myslím, že by mě
bavilo být středoškolským učitelem. Dokonce mi dříve šla a bavila mě i matematika, což u právníka
tak časté není. Takže nejraději bych byl asi učitelem matematiky na gymnáziu.  

10. Jací lidé Vás nejvíce dokáží rozčílit?
Lidé, kterým nezáleží na výsledku jejich práce: i když třeba různí lidé mají různé úrovně znalostí,
různé zkušenosti, různé charakterové rysy či způsob vystupování, stěžejní je, jakou péči věnují věcem
a úkolům, které jsou jim svěřeny. Nejvíce mě proto dokáže rozčílit, když někomu nezáleží na tom, co
dělá. 
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